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| Komentarz miesiąca
Szanowni Mieszkańcy,

Sztandarowa inwestycja miasta
-  przebudowa ulicy Poznańskiej bu
dzi wiele emocji. Prace trwają pod 
bacznym wzrokiem wielu par oczu 
mieszkańców i chwata Bogu. To oni 
zauważyli wiele braków i błędów bu

dowlanych. To dzięki nim zleciłam ekspertyzę, która 
te błędy potwierdziła i zobligowała firmę prowadzącą 
nadzór do zmiany inspektora, a wykonawcę do korekty 
wszelkich niedociągnięć. Nie wszystkie fragmenty zo
stały jeszcze poprawione, ale mamy zapewnienia wy
konawców, że po pierwsze zmieszczą się w  terminie, 
a po drugie naprawią wszystkie wskazane usterki.

Równolegle dzieje się wiele spraw. Ruszyły szkoły
i natychmiast pojawiły się potrzeby remontowe. Roz
poczynamy budowę ulicy Gwarnej, a w  związku z roz
budową ośrodka rehabilitacyjno -  wypoczynkowego 
Wielspin, przystępujemy do sporządzenia nowego, 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzenne
go. Kontynuujemy zmiany organizacyjne w  Urzędzie 
planując remont poddasza i przebudowę pomiesz
czenia kancelarii na punkt obsługi interesantów. Naj
ważniejsze jednak wydaje się wkroczenie w  decydujący 
okres pracy nad Wieloletnim Planem Inwestycyjnym
i modyfikacją Strategii Rozwoju Miasta. Po pracach 
przygotowawczych w  urzędzie zapraszamy do debaty 
na temat kierunków rozwoju miasta wszystkich miesz
kańców. Osobiście proszę, by przyszli wszyscy Ci, 
którzy chcą się zaangażować w  myślenie nad 
konkretnymi rozwiązaniami i powstrzymają się 
w  to  jedno popołudnie od krytyki. Opracowywana 
diagnoza stanu miasta i analizy bieżącej sytuacji dosko
nale bowiem charakteryzują wszystkie jego problemy.

Bałagan, śmieci, w andalizm , brak poczucia 
bezpieczeństwa mieszkańców ale jednocześnie 
niska skuteczność władz porządkowych i w ielokrotnie 
przyzwolenie mieszkańców dla picia alkoholu w  miej
scach publicznych -  to  powracające problemy spo
łeczne, które wiemy, że wymagają natychmiastowego 
rozwiązania.

W  zespole spraw społecznych będziemy za
stanawiać się nad tym jak skuteczniej przeciwdziałać

wszelkim patologiom, jakie mechanizmy kontro
li wdrożyć, by odniosły skutek, by wzrósł autorytet 
stróżów porządku. Drugim ważnym punktem deba
ty będzie określenie strategii rozwiązania problemów 
mieszkaniowych, ludzi, którzy nie z własnej winy stra
cili mieszkania lub którzy w  poprzednim systemie byli 
objęci tzw. szczególnym trybem najmu.

Następnym  gorącym problem em  jest system 
komunikacji w  mieście, uspokojenie ruchu drogo
wego, co z jednej strony bezpośrednio wiąże się z za
pewnieniem bezpieczeństwa na drogach a z drugiej 
z umiejętnością samoograniczenia się, rezygnacji z sa
mochodu na rzecz roweru lub pociągu. Czy stać nas 
na akceptację takich rozwiązań?

Będziemy m ów ili także o inwestycjach
i o ochronie środowiska. Te dwa tematy są ze sobą 
nierozerwalnie związane, wtedy gdy patrzymy na kraj
obraz Puszczykowa, gdy w  skali całego kraju i Euro
py mówimy o zrównoważonym rozwoju. Wydaje się, 
że jest to  ostatni moment aby podjąć dyskusję o tym 
co budować, gdzie budować i jak budować, by nie 
zniszczyć zielonej przestrzeni, która nas otacza i która 
sprawia, ze Puszczykowo jest wyjątkowe. Zbiega się 
on z historyczną decyzją Rady, która upoważniła mnie 
do zakupu Zakola Warty. Zdaję sobie sprawę z odpo
wiedzialności za właściwe zagospodarowanie tego 
terenu, z tego z jak wielkimi i różnymi oczekiwania
mi się wiąże. Wierzę, że mieszkańcy nie będą patrzyli 
na tę decyzję krótkowzrocznie i doceniając wartość 
rekreacyjną nadwarciańskich terenów usiądą z nami 
do pracy nad koncepcją uczynienia z tego fragmentu 
miasta najlepszej wizytówki.

Wreszcie spróbujem y pogodzić w  jednym  ze
spole tem atycznym  trzy dziedziny: oświatę, kul
turę  i sport. Tutaj trzeba będzie jak zwykle wybierać: 
inwestujemy w  ludzi czy w  obiekty, imprezy i urzą
dzenia. Jeśli we wszystko po trochu, to  jaki model 
przyjąć, gdzie dodać pieniędzy, a gdzie ująć?

Moderatorami dyskusji będą konsultanci ze Stowa
rzyszenia Partnerzy dla Samorządu, którzy pomagają 
miastu w  przygotowaniu dokum entów strategicz
nych. Liczę na Państwa aktywność i ZAPRASZAM 
w  piątek, 28 września do Sali gimnastycznej 
przy SP nr 1. ■ Małgorzata Ornoch-Tabędzka
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RADA MIASTA

| Z prac komisji Rady Miasta
Komisja Spraw Społecznych zajęta się proble

mem mieszkań komunalnych. Sytuację szczegółowo 
przedstawił Pan Andrzej Jakubowicz, który omówit ile 
wniosków o przyznanie takiego mieszkania wpłynę
ło i jakie możliwości lokalowe ma miasto. Następnie 
ustalono, że wykonane zostaną ekspertyzy dwóch bu
dynków, które mogłyby zostać zaadoptowane na te 
potrzeby jeśli spełnią odpowiednie kryteria. Ponadto 
ustalono, że należy rozpocząć prace nad stworzeniem 
całościowej polityki mieszkaniowej wraz z odpowied
nimi przepisami prawa lokalnego. Następnie Komisja 
rozpatrzyła prośbę Przychodni Zdrowia Salus, która 
zwróciła się o wykonanie prac remontowych i przy
stosowawczych budynku. Postanowiono, że w  celu 
wypracowania porozumienia, zostanie przeprowa
dzona rozmowa z kierownikiem ośrodka zdrowia. 
Komisja zajęła się również powtarzającym się proble
mem śmieci, rozważono możliwość likwidacji gniazd 
poprzez usunięcie pojemników i wprowadzenie se
gregacji workowej.

Podczas spotkania Komisja Budżetu i Rozwoju 
Miasta Skarbnik Piotr Szmytkowski przedstawił infor
mację z wykonania budżetu w  I półroczu.

Członkowie Komisji zaopiniowali projekty uchwał 
na sesję we wrześniu oraz zapoznali się ze statutem

| Z sesji Rady Miasta______

Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpada
mi Aglomeracji Poznańskiej", do którego wstąpienie 
rozważa pani Burmistrz. Ponadto Komisja wstępnie 
zaopiniowała projekty do W ieloletniego Planu Inwe
stycyjnego oraz poznała kryteria, według których re
alizowane będą inwestycje drogowe.

Komisja Edukacji, Kultury i Sportu zapoznała 
się z uwagami dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 pani 
Ewy Budzyńskiej, która prosiła o założenie podliczni- 
ków, by móc oszacować faktyczne koszty funkcjono
wania szkoły. Pani dyrektor wyjaśniła, że założony jest 
juz podlicznik na energię elektryczną, ale nierozwią
zany pozostaje problem ogrzewania i pojemników 
na śmieci. Omówiono także możliwość prowadzenia 
zajęć pozalekcyjnych i wprowadzenia do nauczania 
j. francuskiego. Komisja zajęła się też zagadnieniem 
wymiany polsko -  francuskiej, którą omówiła pani 
Elżbieta Kowalska. Komisja wysłuchała też pani Mag
daleny Płachty, która przedstawiała stan przygotowań 
do Puszczykowskiej Jesieni Kulturalnej.

Komisja Rewizyjna zajęła się oceną wykonania bu
dżetu za I półrocze. Skarbnik Miasta Piotr Szmytkow
ski odpowiedział na pytania zadawane przez Komisję
i przedstawił ogólne kwestie wykonania budżetu. ■

28 sierpnia 2007 r. odbyta się sesja nadzwyczaj
na Rady Miasta Puszczykowa. W  trakcie obrad Radni 
przyjęli trzy uchwały w  sprawach:
-  zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w  Po
znaniu

-  zmiany uchwały nr 48/07A/ z dnia 18 lipca 2007 r. 
w  sprawie uchwalenia Statutu Miasta Puszczykowa

-  zmiany uchwały nr 25/07A/ z dnia 14 marca 
2007 r. w  sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Puszczykowa na rok 2007.

Uchwały zostały podjęte w  związku z możliwością 
zaciągnięcia pożyczki na termomodernizację Szkoły 
Podstawowej nr 2, która jest dla miasta korzystniejsza 
niż zaciągnięcie kredytu, oraz w  związku z konieczno
ścią dokonania wymaganych przez organ nadzorczy 
zmian w  Statucie.

Zw ołanie kolejnej sesji nadzwyczajnej 13 wrze
śnia 2007 r. spowodowane byto koniecznością podję
cia uchwały w  sprawie utworzenia okręgu wyborcze
go w  szpitalu.

Następna sesja Rady Miasta Puszczykowa odbyta 
się 19 września 2007 r. W  trakcie obrad Radni Przyjęli 
dziesięć uchwał w  sprawie:
-  przyjęcia „Regulaminu udzielania pomocy mate

rialnej o charakterze socjalnym dla uczniów za
mieszkałych na terenie Miasta Puszczykowa".

~ określenia najniższego wynagrodzenia zasadnicze
go oraz wartości jednego punktu w  celu ustalenia

wynagrodzenia dla pracowników samorządowych 
zatrudnionych w  jednostkach organizacyjnych 
jednostek samorządu terytorialnego.

-  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opta- 
ty z tytu łu przekształcenia prawa użytkowania 
wieczystego w  prawo własności przez dotych
czasowych użytkowników i współużytkowników 
wieczystych, w  odniesieniu do nieruchomości sta
nowiących własność Miasta Puszczykowa zabudo
wanych i przeznaczonych pod zabudowę na cele 
mieszkaniowe

-  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w  re
jonie ulicy Przy Murze.

-  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w  re
jonie ulicy Wąskiej.

-  wyrażenia zgody na przejęcie nieruchomości.
-  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.
-  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w  re

jonie ul. Nadwarciańskiej.
-  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w  Puszczykowie 
dla terenu położonego w  rejonie ulic: Sobieskiego, 
Klasztornej, Wysokiej, Krętej oraz terenu Ośrodka 
Reha bi I itacyj no-Wypoczynkowego Wl ELSPIN.

-  zmiany Uchwały Nr 25/07f \ !  z dnia 14 marca 2007 
roku w  sprawie uchwalenia budżetu Miasta Pusz
czykowa na rok 2007.

Teksty uchwał dostępne są w  urządzie i na stronach
internetowych miasta. ■
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| Sprzątanie świata

To już 14. edycja międzynarodowej kampanii Clean 
up the W orld  czyli akcji znanej w  Polsce jako „Sprzą
tanie Świata". Koordynatorem krajowym jest Funda
cja Nasza Ziemia, zaś lokalnymi organizatorami są 
szkoły, samorządy i lokalne organizacje społeczne.

____________________________________ I
Wszystkie puszczykowskie szkoły wzięły udział w  te
gorocznej kampanii a efekty przerosły oczekiwania. 
Uprzątnięto okolice szkół i sporą część leśnych trak
tó w  a dzięki uprzejmości i zaangażowaniu w  sprawę 
firmy Eko-Rondo, zebrane śmieci zostały wywiezione 
na wysypisko. W  obliczu nieustannych problemów 
z zaśmiecaniem środowiska i brakiem poszanowania 
praw przyrody, coraz większego znaczenia nabiera 
wczesna edukacja ekologiczna. Zanieczyszczone śro
dowisko naturalne, tak jak  przepełnione kontenery na 
śmieci i brak ich segregacji, to  niestety stałe elementy 
naszej codzienności. Należy szukać nowych rozwią
zań, które pomogą przyszłym pokoleniom borykać się 
z problemem utylizacji i gromadzenia śmieci. Nasze 
szkoły, jak co roku, stanęły na wysokości zadania, po
przez aktywny udział w  akcji, dzieci przekonują się, 
że one także mają w pływ  na to  co dzieje się dookoła 
nich. Mamy też nadzieję, że takich dni i akcji będzie 
przybywać. ■ (o-.ks)

Kontenery na odzież
Straż miejska zwraca się z prośbą, aby do kontenerów Polskiego Czerwonego Krzyża wrzucać pojedyn

czo używaną odzież i obuwie, gdyż w  przeciwnym wypadku, duże ilości wkładanych jednocześnie ubrań 
blokują mechanizm wrzutowy.

Prosimy również o nie pozostawianie odzieży pod kontenerami (szczególnie na ul. Wysokiej), gdyż mok
ną one na deszczu i stają się nieestetyczne i bezużyteczne. Lokalizacja kontenerów: Eko-Rondo, ul. Nadwar
ciańska 11 oraz Opieka Społeczna MOPS, ul. Wysoka 1. Dziękujemy Państwu za zrozumienie.

| Śmieci -  walka z wiatrakami
Szanowna Pani Burmistrz,
w  nawiązaniu do rozmowy telefonicznej przesyłam zdjęcia śmieci przy pojemni

kach do zbiórki selektywnej. Odpad ten nie został zabrany przez naszych kierowców.
Proszę spróbować podjąć jakieś skuteczna działania w  Pani gminie, by takie 

sytuacje się nie powtarzały. Niestety w  tym stanie rzeczy kontynuowanie współ
pracy może okazać się niemożliwe.

Łączę wyrazy szacunku 
Wojciech Nowicki

Projekt Manager ds. Recyklingu REMONDIS Sanitech Poznań Sp. z o. o.

List powyższej treści otrzymaliśmy ostanio z 
firmy Remondis. Publikujemy go, ponieważ utrzy
manie porządku przy miejscach na odpady se
gregowane, jest tematem poruszanym w  „Echu 
Puszczykowa" od kilku miesięcy. Łudziliśmy się, że 
zmiana lokalizacji pojemników w  bardziej ustronne 
miejsca, czy zmiana ich estetyki, pomoże w  zm o
bilizowaniu osób korzystających z pojemników do 
uszanowania porządku i czystości w okół nich. Nic 
bardziej mylnego! M imo prowadzonej edukacji, 
z biegiem czasu okazało się, że częstszy wywóz odpa
dów  i systematyczne sprzątanie w okół pojemników 
jest po prostu zachętą do urządzania wokół „gniazd" 
bezpłatnego wysypiska śmieci. Bezpłatnego tylko pozor

E 1  ECHO PUSZCZYKOWA ______

nie -  sprzątanie przy „gniazdach" staje się dodatkowo 
zlecanym zajęciem firmie REMONDIS, która zajmuje się 
opróżnianiem pojemników, jak i firmom sprzątającym 
miasto. Jednocześnie budżet miasta jest obciążany coraz 
wyższymi opłatami za wywóz tych odpadowi sprzątanie 
terenu przy pojemnikach. Ten węzeł gordyjski przeciąć 
może tylko inny, trudno teraz powiedzieć czy lepszy, sys
tem zbiórki selektywnej, przy systematycznej rezygnacji 
z pojemników. Naszą propozycją jest tutaj system wor
kowy. Proponujemy wprowadzenie trzech rodzajów 
w orków  na szkło, papier i plastik. O sposobach selekcji 
odpadów u źródła będziemy dyskutowali w  czasie de
baty publicznej. ■ (o.-ag)
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| Modernizacja ul. Poznańskiej

ZPORR Ulica Poznańska 
nareszcie zaczyna się 
zmieniać. W miejscu 
spróchniałych i wycię
tych drzew nasadzo

no młode lipy. Niestety, w  części z nich ktoś ponacinał 
korę, co osłabiło drzewa.

Wzrok przyciągają ławeczki i wyremontowany chod
nik w  kierunku cmentarza. Zakończono też zakładanie 
trawników na odcinku od ulicy Nowej. Niektórzy z w ła
ścicieli posesji zadeklarowali, że zadbają o pasy zieleni 
pomiędzy chodnikami a posesją. Serdecznie im za to 
dziękujemy. Może wspólnymi siłami i dzięki wspólnym 
pomysłom zaczną powstawać piękne fragmenty zieleni. 
Ze swojej strony Urząd deklaruje ustawienie ławek, aby 
główna ulica naszego miasta była nie tylko drogą prze
jazdową dla samochodów, ale również aleją spacerową 
dla mieszkańców i turystów.

W  związku z licznymi interwencjami mieszkańców 
zgłaszanymi m.in. na ostatniej sesji Rady Miasta, pod
czas spotkania burmistrza miasta z prezesem firmy Te- 
bodin-Sap-Projekt, uzgodniono zmianę osoby pełniącej 
funkcje inspektora nadzoru i zobowiązano do szczegó
łowego kontrolowania postępu prac.

Ekipy drogowców pracują obecnie w  miejscu najbar
dziej uciążliwym dla mieszkańców tj. przed sklepami.

| Inwestycje drogowe

Zakończono przebudowę ul. Dąbrowskiego na od
cinku od ul, Kraszewskiego do ul. 3 Maja. Prace rozpo
częły się na początku sierpnia br. W ramach inwestycji 
wykonana została nawierzchnia bitumiczna jezdni oraz 
wjazdy do posesji. Zdjęcie przebudowanej ulicy przed
stawiamy powyżej. Wykonawcą robót był Zakład Robót 
Drogowych -  Krystyna Michałkowska z Rogalinka. Całość 
prac została wykonana prawidłowo.

| Informacja o przetargach

Trwają prace związane z realizacją przebudowy 
ulicy Krzywej, których wykonawcą jest Zakład Drogo
wy -  Maciej Siedlecki z Lubonia. W  ramach inwestycji 
wykonane zostały już wjazdy do posesji, podbudowa 
betonowa i odwodnienie ulicy. Obecnie wykonywana 
jest nawierzchnia z kostki betonowej. Zakończenie 
prac przewidywane jest na koniec września br.

Urząd Miasta ogłosił przetarg na wykonanie doku
mentacji na przebudowę ulic: Lipowej, Owocowej, Źró
dlanej, Różanej, Jasnej, Cienistej, Magazynowej, Stra
żackiej, Chrobrego, Kopernika, Parkowej, Wydmowej, 
Świerkowej. Termin otwarcia ofert wyznaczono na dzień
20 września 2007 r.

Ponadto ogłoszony został przetarg na przebudowę 
ulicy Gwarnej. W  ramach tej inwestycji realizowana bę
dzie nawierzchnia bitumiczna, chodnik i wjazdy do po
sesji oraz kanalizacja deszczowa. Otwarcie ofert nastąpi 
w  dniu 2 października 2007 r.

Ogłoszono także przetarg na przebudowę ulic Wawrzy
niaka i Łukaszewicza. W  ramach inwestycji planuje się wy
konać nawierzchnię z kostki betonowej, chodnik, wjazdy 
na posesje oraz odwodnienie drogi. Termin otwarcia ofert 
przewiduje się na dzień 8.10.2007 r. I  Grażyna Nowicka

W  dniu 30 sierpnia 2007 roku zostało wszczęte po
stępowanie przetargowe na wykonanie dokumentacji 
projektowej budowlano -  wykonawczej budowy ulic 
na terenie miasta Puszczykowa. Niestety do upływu

w w w .p u s z c z y k o w o .p l _______________________

terminu składania ofert tj. do dnia 10 września 2007 
roku nie wpłynęła żadna oferta.

W  związku z powyższym postępowanie zostało 
unieważnione. I  Ewa Rybacka
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Prace te potrwają do końca września. Prosimy o wyrozu
miałość i cierpliwość.

Równolegle trwają prace w  rejonie ulicy Słonecznej
i Wiosennej, a od 15 września rozpoczęły się roboty 
w  pobliżu ul. Cienistej. Wykonawca deklaruje, że nie 
grozi nam niedotrzymanie terminu.

Projekt „Modernizacja ulicy Poznańskiej w  Mie
ście Puszczykowo" (umowa z Wojewodą Wielkopol
skim o dofinansowanie: Z/2.30/111/3.1/561 /06/U/25/06)
-  z dnia 13.12.2006 r.) współfinansowany jest przez 
Unię Europejską z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w  ramach Zintegrowanego Programu 
Operacyjnego Rozwoju Regionalnego oraz ze środków 
budżetu państwa, a (o.-bm)
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SPRAWY BIEŻĄCE

Debata Publiczna
28 września br. o godz.16:00 w  Sali Gimnastycznej SP nr 1 odbędzie się DEBATA PUBLICZNA na te

mat kierunków rozwoju miasta w  związku z uzupełnianiem strategii rozwoju miasta i konstruowaniem wie
loletniego planu inwestycyjnego. Spotkanie ma na celu identyfikację najważniejszych problemów w  mieście 
oraz wskazanie potrzeb inwestycyjnych wraz z ich hierarchizacją. Serdecznie zapraszam y do zabrania  
głosu w  tej ważnej dyskusji o przyszłych losach naszego miasta. ■ Burmistrz Miasta

| Pozwolenia na wycinkę drzew i krzewów
W związku z licznymi zapytaniami dotyczącymi 

wniosków o wydanie zezwolenia na usunięcie drzew
i krzewów z terenu nieruchomości przypominamy, że 
wniosek może składać tylko posiadacz nieruchomości. 
Jeśli posiadacz nieruchomości nie jest jej właścicielem 
do wniosku musi dołączyć zgodę właściciela. W  przy
padku kilku właścicieli, każdy z nich musi wyrazić zgo
dę na złożenie wniosku i dokonanie wycinki.

I Wiata przystankowa

Przypominamy, że na usuwanie krzewów należy 
również uzyskać zgodę burmistrza.

Nie trzeba podawać gatunków krzewów, a jedynie 
wielkość powierzchni pokrytej krzewami. Natomiast nie 
wymaga pozwolenia wycinanie drzew i krzewów owo
cowych oraz takich, których wiek nie przekroczył 5 lat. 
Bez zgody można dokonywać zabiegów pielęgnacyj
nych, czyli przycinania, podkrzesywania, ale w  taki spo
sób, aby rośliny zachowały żywotność, a Janina Kozeńska

I Boisko na Jarosławskiej .
Zakończono pierwszy, wstępny etap działań zwią

zanych z pracami ziemnymi w  miejscu przeznaczo
nym pod teren rekreacyjny dla mieszkańców Starego 
Puszczykowa. Docelowo będzie znajdować się tam 
boisko trawiaste, parking oraz miejsca przeznaczone 
do wypoczynku. Zimą dzieci będą miały okazję „p o 
szaleć" na sankach, a latem na rowerach.

Cały teren został ogrodzony, aby uniemożliwić nie
legalny wywóz odpadów. I  (o.-bm)

Mieszkańcy często przypominali o konieczności 
przywrócenia, zdemontowanej na czas robót na ul. Po
znańskiej, wiaty przystankowej przy Banku Spółdziel
czym. Termin montażu w iaty zbiegł się z terminem wy
konania trawnika. Uzupełniono też powybijane szyby.

Jednocześnie uspokajamy mieszkańców, że po za
kończeniu remontu ulicy pozostałe stare w iaty zosta
ną wymienione na nowe. ■ (o.-bm)

| Pożegnanie z Motelem Puszczyk
W  związku z zamiarem kompleksowego projektu 

na zagospodarowanie terenu MOSiR oraz fizycznym 
zużyciem budowanych w  latach 70. Motelu Puszczyk
i rozmieszczonych w  lesie domków campingowych 
miasto nie przedłużyło umowy dzierżawy z panem 
Wojciechem Grześkowiakiem, który przez wiele lat był 
współgospodarzem tych obiektów. Od początku paź

dziernika budynek Motelu i domki zostaną ogrodzone
i wyłączone z używania, gdyż ich dalsza eksploatacja za
graża bezpieczeństwu. Boiska do siatkówki, koszykówki, 
korty tenisowe oraz stadion piłkarski w  dalszym ciągu 
pozostaną dostępne dla mieszkańców.

Panu Grześkowiakowi za wieloletnią współpracę 
z miastem serdecznie dziękujemy. ■ (o.-md)

Komunikat
Informujemy, że liście zebrane przez mieszkańców z posesji, będą bezpłatnie przyjmowane w  firm ie 

Eko-Rondo, Puszczykowo ul. Nadwarciańska 11. Dowóz należy zorganizować we własnym zakresie.!
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WYDARZENIA

Konkurs dla dzieci i młodzieży
Zachęcamy dzieci i młodzież z pusz- 

czykowskich szkót do wzięcia udziatu 
w  konkursie Komisji Europejskiej na pla
kat ilustrujący ideę walki z dyskryminacją. 

Konkurs zatytułowany „Zakaz dyskryminacji w  Unii Eu
ropejskiej" zostaf ogłoszony przez Franco Frattiniego 
-w iceprzewodniczącego Komisji Europejskiej i komi
sarza ds. sprawiedliwości, wolności i bezpieczeństwa
i ma promować sprzeciw wobec wszelkich przejawów 
dyskryminacji w  Unii.

Znamienny jest fakt, iż konkurs ogłoszony został 
w  „Europejskim Roku Równych Szans dla Wszystkich" 
oraz przy okazji obchodów 50. rocznicy UE.

Konkurs został przeznaczony 
dla dzieci i młodzieży w  dwóch 
kategoriach wiekowych (12- 
14 lat i 15-18 lat). Warunkiem 
uczestnictwa jest utworzenie co 
najmniej 4-osobowgo zespołu, 
który przygotuje piakat konkur
sowy w  formacie A2. Szczegóło
we informacje na temat konkur
su oraz terminu składania prac I 
wraz z regulaminem znajdziecie 
na stronie internetowej: www. ’ 
euromlodziez.eu. ■ (o.-agb)

-UNM£UdOP£JSKAAWA
-----  toimnmuvr* > fy
Wszyscy przeciwko
dyskryminacji!

| Konkurs dla wizjonerów- rozstrzygnięty
Jesteśmy świadkami wielu zmian w  mieście. Zmo

dernizowana ulica Poznańska, Rynek w  centrum mia
sta zobowiązują do kompleksowego spojrzenia na 
centrum oraz tereny rekreacyjne - cały duży obszar 
zlokalizowany pomiędzy ulicą Wysoką i Podleśną.

W  lipcu tego roku ogłosiłam konkurs na rysunek/ 
projekt, który będzie propozycją graficznego przed
stawienia potrzeb i funkcji dla tego terenu, oczywiście 
z uwzględnieniem istniejących zabudowań.

Na konkurs wpłynęły tylko trzy prace. Wyróżnie
nie w  kwocie 500 zł przyznałam autorce dwóch ry
sunków, studentce Akademii Sztuk Pięknych z Pusz
czykowa - pani Anecie Kostańskiej. W  swojej w izji

| Rowerowy piknikjedynki

pani Aneta wykroczyła poza teren grun tów  miejskich
-  dlatego nie mogłam przyznać jej nagrody w  pełnej 
wysokości. Jej wartość polega jednak nie na precy
zyjnym zaplanowaniu przestrzeni (to będzie rola kon
kursu, który ogłosimy), ale na pomysłach, które zosta
ną wykorzystane właśnie przy form ułowaniu założeń 
tego konkursu. Zarówno pani Anecie jak i drugiemu 
uczestnikowi konkursu, pomimo faktu, że jego praca 
wpłynęła po terminie, serdecznie dziękuję za kreatyw
ność i zaangażowanie.

Uroczyste wręczenie nagrody nastąpi podczas de
baty na tem at rozwoju miasta 28 września o godz. 
16:00 (sala gimnastyczna SP1).« Burmistrz Miasta

Rada rodziców i Dyrekcja Szkoły Podstawowej 
nr 1 zapraszają na IV Rowerowy Piknikjedynki. SOBO
TA 13 PAŹDZIERNIKA 2007 R. ZAKOLE WARTY.
W  programie:
-  przejazd uczestników w  kolumnie ulicami Puszczykowa
-  zawody rowerowe dla dzieci i dorosłych 
-za b a w y  i konkursy
Szczegóły na plakatach.

| Ujęciechuliganów_______

Ponadto przypominamy, że chłopcy i dziewczynki 
z Puszczykowa i okolic, którzy chcieliby grać w  piłkę noż
ną w  nowo powstającym UCZNIOWSKIM KLUBIE SPOR
TOWYM przy SP nr 1 mogą kontaktować się pod nr 
tel.506 10 00 88 lub z sekretariatem szkoły tel.061 813 
34 61 lub e-mail jarek.borkowski@gazeta.pl ■

DYREKCJA I RADA RODZICÓW SP NR 1 
Pozdrawiam, Jarosław Borkowski tel. 506 10 00 88

25 sierpnia, około godz, 23:00 miał miejsce incydent, 
który nie jest niestety na terenie Puszczykowa odosobniony. 
Około dziesięcioosobowa grupa młodzieży, uzbrojona w  kije 
„wędrowała" ul. C. Ratajskiego. Młodzież zniszczyła lustro 
drogowe i zakłócała spokój mieszkańców. Zareagował na to 
jeden z mieszkańców, który podjął ryzykowną interwencję, 
kolejny mieszkaniec włączył alarm w  swoim domu co spo
wodowało szybki przyjazd pracowników ochrony. Wspólny
mi siłami obezwładniono troje chuliganów i po przyjeździe 
policji przekazano ich pod jej kuratelę. Komisariat Policji za
pewnia, że w  powyższej sprawie zostało wszczęte postępo
wanie wyjaśniające zmierzające do ukarania sprawców -  bę
dziemy Państwa informować o jego rozwoju.

www. p u s z c z y k o w o . pl

Na łamach „Echa" niejednokrotnie informowaliśmy już
o aktach wandalizmu i zakłócania spokoju -  wiaty przy
stanków i znaki drogowe są stałym celem dla chuliganów. 
Mamy nadzieję, że przykład tego zatreymania spowoduje, 
że młodzi ludzie zaczną się zastanawiać nad swoim postę
powaniem, a osoby które są świadkami podobnych zda
rzeń będą o nich natychmiast informować policję i służby 
porządkowe. By zapewnić mieszkańcom większe poczucie 
bezpieczeństwa, planowane jest wprowadzenie zmian 
zmierzających do zwiększenia efektywności działań Straży 
Miejskiej i zacieśnienie współpracy z Policją, jednak by sku
tecznie chronić siebie i nasze miasto, konieczna jest współ
praca mieszkańców. O jej wadze najlepiej świadczy przy
kład zachowania mieszkańców ul. C. Ratajskiego. ■ (o.-ks)
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| Relacja z Gruzji
j

W  dniach od 9 do15 września tego roku 12 oso
bowa grupa samorządowców z Wielkopolski spotkała 
się z samorządowcami z Gruzji z regionu Samtskhe- 
Javakheti, położonego w  południowej części kraju 
w  górach Kaukazu. Nasze Miasto reprezentowane 
było przez zastępcę burmistrza Annę Gonet oraz 
Agnieszkę Zielińską, która w  urzędzie odpowiedzialna 
jest za współpracę zagraniczną Puszczykowa.

Wizyta jest częścią projektu „Twin Cities" realizo
wanego ze strony polskiej przez Stowarzyszenie Part
nerzy dla Samorządu oraz ze strony gruzińskiej przez 
Stowarzyszenie Temida. Projekt w  całości finansowany 
jest przez Polskie M inisterstwo Spraw Zagranicznych
i jest kontynuacją współpracy z Gruzją rozpoczętej w  
poprzednich latach przez burmistrz Małgorzatę Or- 
noch-Tabędzką.

| Kobiety w  biznesie______
Dnia 10 września wzięłam w  imieniu p. burmistrz 

udział w  spotkaniu zorganizowanym przy współpracy 
Ambasady USA i PWnet (skrót od ProfessionalWomen- 
Network) poświęconym roli kobiet we wprowadzaniu 
innowacyjnych rozwiązań. Czołowe światowe firmy
-  w  ramach zarządzania różnorodnością -  zwięk
szają uczestnictwo kobiet w  zarządzaniu i wspierają 
utalentowane kobiety. Podczas dyskusji poszukiwano 
odpowiedzi na wiele pytań związanych z aktywnością 
zawodową kobiet: np. na jakie trudności napotykają 
firmy a na jakie same kobiety? czy można oferować 
elastyczne godziny pracy? pomagać w  powrocie do 
pracy zawodowej po dłużej przerwie? jak radzić sobie 
z ukrytą dyskryminacją?

Pretekstem do dyskusji był wykład Judith McHale,
o której nie sposób nie napisać paru stów. Jest ona 
prezesem i dyrektorem naczelnym Discovery Com
munications, odpowiedzialnym za strategie, rozwój

Celem projektu jest pokazanie mtodemu samo
rządowi gruzińskiemu dobrych praktyk i rozwiązań, 
które zostały wypracowane przez samorząd polski, 
szczególnie w  zakresie przejrzystości procedur. Ważne 
jest też skłonienie mieszkańców Gruzji do włączania 
się we współodpowiedzialność za swój region i mia
sto na płaszczyznach: społecznej i ekonomicznej. 
Z pewnością dla Gruzinów wyznaczony cel jest bar
dzo trudny do osiągnięcia, gdyż struktury samorządo
we tego państwa są bardzo mtode -  pierwsze wybory 
samorządowe odbyły się w  roku 2006, ponadto kraj 
wyniszczony jest wojnami i cały czas żywe są tam kon
flik ty narodowościowe.

Celem Puszczykowa jest również podpisanie umo
wy partnerskiej z miastem Borjomi, które jest słynnym 
kurortem górskim Gruzji.

Rewizyta gości z Gruzji zaplanowana jest od 1 do 8 paź
dziernika. Odwiedzą nas samorządowcy z miast Borjomi, 
Akhaltsikhe, Aspindza, Adigeni i Ninotsminda. t(o.-ag)

i działania wszystkich oddziałów Discovery w  USA i na 
świecie. Pod jej kierownictwem Discovery Communi
cations urosło do rangi czołowej firmy medialno-roz- 
rywkowej. Z innych ciekawostek dodać można, że do
chody firm y wzrosły z 300 m ilionów do 3 m iliardów 
lub, że Discovery Communications dociera obecnie 
do 170 krajów na świecie. Judith McHale jest liderem 
wprowadzającym innowacyjne rozwiązania pomaga
jące pracownikom łączyć obowiązki zawodowe i ro
dzinne. Czy zatem presja łączenia kariery zawodowej 
z tradycyjną w  naszym społeczeństwie rolą kobiety- 
opiekunki musi być wszechobecna? Badania wyraź
nie wykazują, że zyski firm  rosną wraz z liczbą kobiet 
zasiadających w  zarządach tych firm  i liczbą kobiet 
zajmujących najwyższe kierownicze stanowiska oraz 
że równość płci w  miejscu pracy sprzyja rozwojowi.
■ Danuta Panek-Janc
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| 75 [lat Towarzystwa Chrystusowego
Dnia 8 września 2007 roku minęło 75 lat od podpi

sania przez Prymasa Polski kard. Augusta Hlonda de
kretu powołującego do istnienia nowe zgromadzenie 
zakonne dla opieki duszpasterskiej nad Polonią na ca
łym świecie-Towarzystwa Chrystusowego dla Polonii 
Zagranicznej. Centralne uroczystości upamiętniające 
ten jubileusz miały miejsce w  poznańskiej Bazylice Ar
chidiecezjalnej i Domu Głównym Towarzystwa Chry
stusowego w  Poznaniu.

Puszczykowo związanejestzTowarzystwem Chrystu
sowym oa72lat-w ięcpraw ieodpoczątkujegoistnienia.

Jako współmieszkańcy Puszczykowa zapraszamy spo
łeczność naszego miasta do włączenia się w  dziękczy
nienie Bogu za 75 lat istnienia i działalności Towarzy
stwa Chrystusowego dla Polonii Zagranicznej.

Msza św. dziękczynna z okazji Jubileuszy 75-lecia 
Towarzystwa Chrystusowego dla Polonii Zagranicznej 
będzie odprawiona w  kościele pod wezwaniem Matki 
Boskiej Wniebowziętej 22 października (poniedziałek)
o godz. 18:00. ■

Zapraszamy społeczność naszego miasta 
Chrystusowcy

| Karta z historii domu chrystusowców

Po roku 1980, po zmianach polityczno-społecznych 
w  Polsce, zmieniła się też koncepcja wykorzystania te
renu wokół „Betanii". Bliskość Domu Głównego Towa
rzystwa Chrystusowego i wyjątkowo korzystne walory 
ekologiczno-rekreacyjne Puszczykowa, przemawiały za 
tym, by usytuować tu dom mieszkalny dla starszych, 
wysłużonych w  pracy duszpasterskiej i często schorowa
nych księży i braci. Po uzyskaniu zgody i zatwierdzeniu, 
rozpoczęto budowę dużego domu w  głębi posesji, po 
prawej stronie „Betanii". Budowę ukończono w  1992 r.

Trzy budynki przy obecnej ul. Księdza Ignacego Posa- 
dzego 1, stanowią kompleks mieszkalny spełniający za
kładane zadania. W  dalszym ciągu rezydują w  „Betanii" 
kolejni Przełożeni Generalni Towarzystwa Chrystusowe
go dla Polonii Zagranicznej. Dwa pozostałe budynki sta
nowią mieszkania i zaplecze socjalne dla wysłużonych 
w  pracy braci i kapłanów Towarzystwa Chrystusowego, 
którzy niejednokrotnie wracają tu na odpoczynek z bar
dzo dalekich stron świata i znajdują tu w  Puszczykowie 
spokojne miejsce wytchnienia po znojach polonijnej 
pracy. Pełni swoich lat dożywają w  tym domu księża
-  duszpasterze polonijni i z Australii, i z Francji i Niemiec
i Ameryki Północnej i Południowej.

Księża i bracia chrystusowcy zamieszkujący posesję 
przy ul. Księdza Ignacego Posadzego 1, w  ogromnej 
większości nie przechodzą przez Puszczykowo bez śladu 
a ci, którzy kończą tutaj swoje ziemskie życie oczekują na 
Puszczykowskim cmentarzu „ciała zmartwychwstania" 
na życie wieczne z Chrystusem. I  Ks. Micha)Kamiński TChr
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Nazwa ul. Ks. Ignacego Posadzego jest stosunkowo 
młoda, bowiem dopiero w  roku 1988, staraniem To
warzystwa Łączności z Polonią Zagraniczną „POLONIA" 
w  Poznaniu, zastąpiła dotychczasową ulicę Szkolną.

Dwupiętrowa willa zbudowana w  roku 1912 zosta
ła przekazana przez jej pierwszych właścicieli -  rodzinę 
Chudzińskich jako dar Arcybiskupowi Poznańskiemu 
kard. Augustowi Hlondowi. Najpierw był to  Dom Ma
cierzysty Sióstr Betanek i pełnił tę funkcję do roku 1934, 
kiedy to zarząd SS. Betanek przeniósł się do Kielc. Z tego 
czasu zachowało się zdjęcie domu z napisem: DOM SS. 
BETANEK. W  1935 roku, w  opuszczonym domu za
mieszkali klerycy Towarzystwa Chrystusowego dla Polonii 
Zagranicznej, którzy studiowali teologię w  Arcybiskupim 
Seminarium Duchowym w  Poznaniu. W  tym też czasie 
na frontonie domu pojawił się napis „BETANIA".

Po wybuchu II wojny światowej dom został przejęty 
przez władze okupacyjne i oddany do dyspozycji niemie
ckiego pastora. Po wyzwoleniu w  roku 1945 dom prze
jęły polskie władze wojskowe. Towarzystwo Chrystuso
wego odzyskało dom w  maju 1947 roku. W listopadzie 
1947 r. do Puszczykowa przeprowadził się Przełożony 
Generalny ks. Ignacy Posadzy otwierając, wtedy jeszcze 
nie przewidywaną, tradycję rezydencji przełożonych ge
neralnych Towarzystwa Chrystusowego w  puszczykow
skiej „Betanii". W  późniejszych latach w  domu oprócz 
Przełożonego Generalnego zamieszkali bracia i profeso
rowie dojeżdżający na wykłady do Poznania.

Gdy postanowiono o rozbudowie bazy mieszka
niowej Domu Głównym Towarzystwa Chrystusowego 
w  Poznaniu, wybór padł na posesję w  Puszczykowie. 
Obchodząc restrykcje ówczesnych władz uzyskano po
zwolenie na budowę tzw. „bliźniaka" -  dwu domków 
jednorodzinnych na posesji tuż obok „Betanii". Po wielu 
perturbacjach związanych z budową, 29 kwietnia 1974 
roku odbyło się poświęcenie nowego domu a nieco póź
niej erygowano i poświęcono kaplicę.

Współzałożyciel Towarzystwa Chrystusowego -  Ojciec 
Ignacy Posadzy w  swoim nowym, skromnym mieszka
niu dożył końca swojego bogatego w  przeżycia i zasługi 
ziemskiego pielgrzymowania. Otoczony głębokim sza
cunkiem i miłością współbraci, odwiedzany z okazji oso
bistych rocznic i uroczystości i informowany o rozwoju 
swojego wielkiego dzieła -  odszedł po nagrodę do Pana
-  tu w  Puszczykowie dnia 17 stycznia 1984 r.

www.puszczykowo.pl ___________________
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I „Muzyka na Zakolu 2007'

Sukces zesztorocznej edycji kon
certu oraz duże zainteresowanie 
ze strony Puszczykowian zachęcity 
nas do kontynuacji imprezy. W  tym 
roku, myślą przewodnią była Laty
noska fiesta, swobodna prezenta
cja stylów muzycznych mających 
swe źródta w  różnych zakątkach 
świata. W  koncercie wzięty udziat 
zespoły, które grają szeroko po
jętą muzykę Etno lub jak kto woli 
„W orld Music" a wszystko zostało 
zaprezentowane w  scenerii pusz- 
czykowskiego zakola Warty,

Oryginalne brzmienie instru
mentów, głosów no i oczywiście re
pertuar, świetnie oddały charakter 
imprezy i temperament zespołów 
zaproszonych do wzięcia udzia
łu w  naszym koncercie. Specjal
na oprawa jaką stworzyły bliskość

rzeki, bujna zieleń oraz rozpalone 
na tą okoliczność ogniska, nadały 
temu wydarzeniu niezwykłą atm o
sferę i pozostawiły niezapomniane 
wrażenia. Żywiołowe wykonanie 
prezentowanej muzyki pozwoliło 
zgromadzonej w idow ni aktywnie 
włączyć się do wspólnej zabawy. 
Ponadto występy były przeplatane 
nauką tańca i konkursami z wiedzy
0 Puszczykowie. Doświadczenia
1 obserwacje wskazują, że zaintere
sowanie „Muzyką na Zakolu" sięga 
już poza granice naszego miasta, 
gromadząc na w idow ni słuchaczy 
z Poznania i z okolic Puszczykowa, 
tym samym można stwierdzić, że 
impreza ta zaistniała na kulturalnej 
mapie Wielkopolski i na stałe za
gościła w  kalendarium wydarzeń. 
■ (o.-kn)

| Spotkanie z kulturą ormiańską______ i
W poniedziałek, 10 września w  ogrodzie Muzeum-Pracowni Literackiej Arka- 

dego Fiedlera w  Puszczykowie odbyło się kolejne spotkanie z kulturą. Tym razem 
dzieci z puszczykowskich i poznańskich szkół miały okazję poznać bliżej kulturę 
ormiańską.

Goście z Armenii, na stałe mieszkający w Polsce, opowiedzieli o historii, po
łożeniu i języku swojego kraju. Tancerk«1 ubrana w  narodowy strój ormiański za
prosiła młodzież do wspólnej zabawy (jNn. tańca zwanego „jerek") w  rytmach 
muzyki z Armenii. Na koniec uczestnicy spotkania mogli posmakować tradycyj
nych ormiańskich potraw, np. kebabu i baszłyków. M imo kapryśnej, deszczowej 
aury młodzież bawiła się znakomicie, p°znając kulturę odległego, położonego na 
Zakaukaziu państwa. ■ (o.-agb)

Dnia 20 września w  Salonie A rtys tyczn i (Pałac Ślubów -  ul. Podleśna 17) 
odbyła się inauguracja nowego przedsięwzięcia kulturalnego w  naszym mie

ście -  Puszczykowskiej Jesieni Kulturalnej- Uroczystość uświetnił koncert wybitnej 
śpiewaczki operowej pani Krystyny Kujawskiej mieszkanki naszego miasta.

Obszerną relację z koncertu zamie- tny w  październikowym numerze Echu 
Puszczykowa.

W  ramach Puszczykowskiej Jesieni ™lturalnej dnia 27.09.2007 o godzinie 
18.00 zapraszamy na spotkanie z poetk1! Panią Krystyną Miłobędzką.

Natomiast w  październikowe czwart^' Proponujemy Państwu: wystawę gobe
linów Pani Marli Gostylli- Pachuckiej, k°ncert kwartetu „Tutti e solo" oraz przed
stawienie w  reżyserii Pani Katarzyny G°asZanki „N ie obrażam się na Boga" na 
podstawie wierszy Emilii Waśniowskiej-

Szczegółowe informacje zamieszczeń5 zostaną na plakatach. Już dziś serdecz
nie Państwa zapraszamy. ■ M a g d a le n a  f i 3

Podziękowania
Serdecznie dziękuję wszystkim s p o d o m  oraz współorganizatorom, którzy 

włączyli się w  przygotowanie imprezy' Muzyka na Zakolu". Szczególne słowa 
podziękowania kieruję do Pana Piotra ' 0rbulewicza głównego pomysłodawcy 
imprezy. Podziękowania należą się ró^n'eż Ochotniczej Straży Pożarnej w  Mo
sinie, Policji z Puszczykowa, Straży M ^ ie j,  Dyrektorowi Ośrodka Kultury, pra
cownikom Urzędu Miasta oraz wszystka, którzy czynnie włączyli się w  przygo
towania do imprezy i czuwali nad jej Pr2ebiegiem. I  Burmistrz Miasta

| Puszczykowska jgsień Kulturalna

| Zawody sprawnościowe_________ 1
15. września br. na terenie Stadionu Miejskiego w  Pobiedziskach od

były się Powiatowe Zawody Sprawnościowe Drużyn Ratownictwa Ogól
nego Obrony Cywilnej o puchar Starosty Poznańskiego. Organizatorem 
zawodów był Wydział Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowe
go Starostwa Powiatowego w  Poznaniu oraz Burmistrz Miasta i Gminy 
Pobiedziska. Celem zawodów było sprawdzenie wyszkolenia i przygoto
wania organizacyjnego formacji obrony cywilnej do prowadzenia akcji 
ratunkowych w  warunkach szczególnych w  razie ich wystąpienia oraz 
popularyzacja humanitarnych idei obrony cywilnej wśród społeczeństwa. 
W  ramach zawodów drużyny brały udział m.in. w  takich konkurencjach 
jak: gaszenie pożaru, budowanie zapory z worków, pokonywanie odcin
ka terenu w  odzieży ochronnej, ratowanie tonącego, odgruzowywanie 
poszkodowanych czy udzielanie pierwszej pomocy medycznej poszkodo
wanym. Z siedemnastu gmin powiatu poznańskiego, do zawodów zo
stało zgłoszonych 13 drużyn. Nasza reprezentacja w  składzie: Krzysztof 
Tomczak (komendant), Piotr Bernaciak, Michał Mulczyński, Karol Jaku
bowicz, Jacek Stachowiak i Krystian Frąckowiak zajęła wysokie 4. miej
sce. Biorąc pod uwagę, że na terenie Puszczykowa nie funkcjonuje żadna 
jednostka straży pożarnej, należy uznać to  za wyjątkowy sukces. W  tym 
roku byliśmy o krok od podium, a że apetyt rośnie w  miarę jedzenia, 
w  przyszłym roku liczymy na miejsce medalowe. ■Jacek Nowak

| Europejskie Dni Dziedzictwa
Gospodarze opowiedzieli hi

storie swoich domów i ogrodów 
a lokalni artyści zorganizowali ka
meralne koncerty i wystawy a także 
zaprosili gości na wycieczki tema
tyczne. Przyglądaliśmy się wszyst
kiemu z uwagą. O pomysłach 
godnych przeniesienia na puszczy- 
kowski grunt będziemy nieraz jesz
cze dyskutować.

Zaproszenie Puszczykowa -  mia
sta ogrodu na konferencję, która 
odbyta się w  ramach Europejskich 
Dni Dziedzictwa Kulturowego za
początkowało współpracę naszego 
miasta z Podkową Leśną. ■ Janina 
Kozeńska

ECHO PUSZCZYKOWA X In i l  ECHO PUSZCZYKOWA

W  dniach 9-16 września 2007 
roku w  Podkowie Leśnej odbyła się 
konferencja i warsztaty pt. Dom, 
Ogród, Miasto -  Styl Życia na XXI 
wiek, w  których udziat wzięły Radna 
Ewelina Marcinkowska i pracovvnik 
urzędu inspektor ds. Ochrony Śro
dowiska Janina Kozeńska.

Twórcy Programu Otwarte Ogro
dy zdecydowali w  swoich działa
niach położyć szczególny nacisk na 
zagadnienia związane ze zrówno
ważonym rozwojem a idee ekologii 
i zrównoważonego rozwoju uwa
żają za podstawę stylu życia i dzia
łań istot myślących w  XXI wieku.

WRZESIEŃ 2007 www.puszczykowo.pl

http://www.puszczykowo.pl


AKTU ALN O ŚCI

| Rozpoczęcie roku szkolnego
3 września byt uroczystym dniem we wszystkich 

puszczykowskich szkołach. Inauguracja roku szkolnego 
2007/2008 odbyta się w  atmosferze przejęcia przede 
wszystkim dla tych uczniów, którzy rozpoczynają swoje 
zmagania z nauką. Pierwszy dzwonek zabrzmiat rów
nież dla nowej dyrektor Szkoty Podstawowej nr 2 pani 
Izabeli Bajbak i dla nowego dyrektora Gimnazjum nr 
2 pana Krzysztofa Narożnego, którzy odebrali życze
nia uśmiechu, sukcesów, pociechy z uczniów i dobrej 
współpracy z gronem pedagogicznym, pracownikami 
szkoty, rodzicami i środowiskiem lokalnym.

Dzień rozpoczęcia roku szkolnego byt też okazją do przypo
mnienia o ważnych wydarzeniach historycznych -  68 rocznicy

| Maltastrong2007

wybuch II Wojny Światowej i wydarzeniach sierpniowych.
Najwięcej emocji wśród uczniów budził jednak 

nowy szkolny mundurek, który od następnego dnia 
miał stać się obowiązkowym strojem każdego ucznia. 
Była to  też często pierwsza okazja do podzielenia się 
z rówieśnikami wrażeniami z wakacji i odświeżenia 
„starych" przyjaźni.

Po zakończeniu części oficjalnej, wszyscy uczniowie 
udali się ze swoimi wychowawcami do klas, gdzie roz
poczęła się część organizacyjna, dotycząca nowego 
roku szkolnego.

Zarówno nauczycielom jak i uczniom życzymy powodze
nia, radości i cierpliwości w  nowym roku szkolnym.! (o.-ks)

■

m i
To już czwarta edycja imprezy, której organizatorem 
jest Fundacja Polskich Kawalerów Maltańskich „Pomoc 
Maltańska" i Dom Pomocy Maltańskiej w  Puszczykowie. 
Formuła imprezy wzorowana jest na popularnym pro
gramie telewizyjnym, a spośród najciekawszych konku
rencji wymienić należy: bieg z taranem, spacer murarza, 
wyciskanie pojazdu, wbijanie gwoździ itp. ■ (o.-ks)

I Pożegnanie lata w  Lisówkach
14 września 2007 roku w  prowadzonym przez po

w iat poznański, Domu Pomocy Społecznej w  Lisówkach, 
ponad 150 osób - podopiecznych domów pomocy spo
łecznej z terenu Poznania oraz powiatu poznańskiego 
pożegnało lato podczas IX Rajdu Integracyjnego „Poże
gnanie lata" oraz V Mitingu „Barierom Stop". Zgroma
dzonych gości powitała Ewa Dale, Członek Zarządu Po
wiatu Poznańskiego. Puszczykowo było reprezentowane 
przez panią Burmistrz i kierownika MOPS pana Karola 
Majewskiego. Imprezę uświetniły występy grup tanecz
nych, które prowadziły także warsztaty tańca, a instrukto
rzy z Poznańskiego Centrum Taiji zademonstrowali meto
dy relaksacyjne, rodem z dalekich Chin. Najwięcej emocji 
przyniosła walka o Puchar Starosty Poznańskiego. Zada
niem rywalizujących drużyn było zdobycie jak największej 
ilości punktów podczas warsztatów, które prowadzili tan-

cerze. Trofeum zdobyta drużyna reprezentująca Dom Po
mocy Społecznej w  Poznaniu przy ul. Ugory. Jednak przy
taczając słowa Ewa Dale: Zwycięzcami są wszyscy, którzy 
nie poddają się losowi i mimo przeciwności stawiają czoło 
własnym ograniczeniom. ■ (o.-ks)

Lekcjejęzyka francuskiego
Stowarzyszenie Puszczykowo-Chateaugiron zapra

sza młodziez gimnazjum i liceum na lekcje języka fran
cuskiego, które odbywać się będą w  budynku Szkoty 
Podstawowej nr 1 w  Puszczykowie ul. Wysoka 1. 

w torek godz.
15:30 -  17:00 -  gimnazjum (grupa początkująca) 
1 7 :0 0 -  1 8 :3 0 -  liceum (grupa początkująca) 
środa godz.
15:30 -  17:00 -  gimnazjum (kontynuacja)
17:00 -  18:30 -  liceum  (kontynuacja)

Lekcje finansowane są przez Urząd Miasta Puszczykowa 
Telefon kontaktowy: 061 819 30 91 po godz. 

20:00 ■ Prezes Stowarzyszenia Puszczykowo-Chateau
giron, Elżbieta Kowalska

Z biblioteki
Konkurs fotograficzny

Konkurs fotograficzny „Puszczykowo -  spotka
nie z architekturą miasta"- został przedłużony do 
15października2007r.l Pracemożnaprzesyłaćnaadres 
Biblioteka Miejska w  Puszczykowie, ul. Wysoka 1, 62- 
040 Puszczykowo, dostarczać osobiście cło biblioteki 
lub przesyłać e-mailem na adres biblioteka@iq.pl !

Wspomnienia z wakacji
W celu zorganizowania wystawy pt.:" Relacje 

z wakacji", prosimy naszych czytelników i małych 
i dużych o wypożyczenie Bibliotece swoich pamią
tek z tegorocznych wakacji - zdjęć, widokówek, 
broszur, folderów itp.

KEJ € E >  ECHO PUSZCZYKOWA WRZESIEŃ 2007
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DAVIS CUP
'--BNP PARIBAS

, C e n tru m  C/Te

©
Te n iso w e

Puchar Davisa
W  dniach 21-23 września 2007 r. po raz kolejny w  hali Centrum Te

nisowego ANGIE, odbyt się mecz Pucharu Davisa pomiędzy reprezen
tacją Poiski i Maroka. Szczegółowa relacja z tego wydarzenia zostanie 
umieszczona w  październikowym numerze Echa Puszczykowa.

| Mistrzostwa Puszczykowa w  Windsurfingu

W  dniach od 31 sierpnia do 2 września w  Powi
dzu rozegrane zostały 12 Mistrzostwa Puszczykowa 
w  Windsurfingu. Oficjalnie Mistrzostwa rozpoczęły 
się w  sobotni poranek, ale już w  piątek po południu 
zjechali nad Jezioro Powidzkie miłośnicy deski.

Impreza zaczęła się dość hucznie wieczornym 
grillem i wspólnym śpiewaniem, ale wszyscy zawod
nicy pomimo zachrypniętych gardeł stawili się dziel
nie na starcie wyścigu. Z roku na rok rośnie poziom 
naszych zawodników, więc rywalizacja była zacięta. 
Warunki były bardzo niestabilne, ale to  tylko m obili
zowało niestrudzonych deskarzy do walki. W sobotę 
rozegrano w  sumie 8 biegów w  dwóch kategoriach. 
Wieczorem z przyjemnością zajadaliśmy się pysznymi 
rybami i sałatkami przygotowanymi przez organizato
rów na kolację. Pomimo tego, że noc pod względem 
temperatury przypominała już bardziej październiko
wą, większość uczestników wzięta udział w  imprezie 
„beach party" przygotowanej przez miejscową bazę 
surfingową. Okazuje się, że surferzy z Puszczykowa to 
także nieźli tancerze...

| Imprezy sportowe______

W  niedzielę w ia tr był momentami bardziej sprzyja
jący niż poprzedniego dnia i tu ostatnie biegi rozstrzy
gnęły o ostatecznym uplasowaniu poszczególnych 
zawodników. Tym samym pierwsze miejsce w  kate
gorii seniorów zdobył Michał Janaszek, drugie Radek 
Bererzański, trzecie natomiast Mariusz Watracz-Ja- 
rocki. W  kategorii juniorzy/juniorki wygrała Klaudy- 
na Markiewicz, a tuż za nią Ania Bererzańska i Basia 
Hoffman. Oprócz nagród za zajęte miejsca, spośród 
wszystkich startujących losowany był nowiuteńki ża
giel Gaastra Matrix -  wspaniała nagroda ufundowa
na przez EASY-windsurfing. Szczęśliwcem okazał się 
Jacek Zysnarski, od dawna wierny miłośnik Gaastry;-) 
W  międzyczasie odbyt się turniej tenisa stołowego i gra 
w  boule. Wielki przegrany w  windsurfingu -  Kuba Ja
naszek okazat się niepokonany w  tenisie stołowym. 
Grę w  boule wygrali Aleksander i Julek Łuczak.

12 Mistrzostwa Puszczykowa w  W indsurfingu 
z pewnością zaliczyć można do bardzo udanych. Po
zostaje nam zacząć odliczać czas do kolejnych, trzyna
stych mistrzostw. Do zobaczenia za rok! apts

Sport szkolny
25.09 .2007  -  Sztafetowe Biegi Przełajowe, godz. 13:
00 -  Zakole Warty, ul. Nadwarciańska -  Szkoły Podsta
w owe i Gimnazja
15 .10 .2 0 0 7 -Indyw idualneBiegi Przełajowe, godz. 13:
00 -  Zakole Warty, ul. Nadwarciańska -  Szkoły Podsta
w owe i Gimnazja
22.10 .2007  -  Miejska Inauguracja Szkolnego Roku 
Sportowego, godz. 14.00, sala gimnastyczna SP 1

| Powidz 2007- wyniki

Rekreacja
Puszczykowska Liga Pitki Siatkowej

18.10 .2007  losowanie, sala gimnastyczna SP1, 
godz.19: 00
27.10 .2007  -  baraże o udział w  lidze
10.11.2007  -  pierwsza runda ligi

www. pu szczy ko w o . p I

SENIORZY
1 .Michał Janaszek
2. Radek Bererzański
3. Mariusz Watracz-Jarocki
4. Augustyn Satanowski
5. Przemek Janaszek
6. Jacek Zysnarski
7. Tomek Hoffmann

8. Wojtek Nawrot
9. LeszekJanaszek
10. Jakub Janaszek 
Rafał Kanas 
Tadeusz Satanowski 
Daniel Kowalski

JUNIORZY
1. Klaudyna Markiewicz
2. Ania Bererzańska
3. Basia Hoffmann
4. Radzio Bererzański
5. Ewa Majchrzak 
Ania Majchrzak
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I Ogólnopolskie sukcesy
Jak co roku, zawodnicy z Juvenii startują w  Mistrzo

stwach Polski Juniorów i Ogólnopolskiej Olimpiadzie 
Młodzieży. Pod koniec czerwca w  Stupsku odbyty się 
MPJ. Najwyższą lokatę z naszych zawodników zajął Ka
rol Janicki w  biegu na 5000 m z wynikiem 1 5 :1 7,34s, 
plasując się na 7 miejscu. Na 10 miejscu uplasował się 
Piotr Odzimek w  biegu na 100 m z wynikiem 11,03s. 
To samo miejsce wywalczył Łukasz Wejerowski w  biegu 
na 400 m ppt (54,99s). Sztafeta męska 4x100 m za
jęta 11 miejsce w  składzie P. Odzimek, Ł. Wejerowski, 
P. Pospieszny i H. Prabucki. Pozostali zawodnicy biorący 
udziat w  MPJ to: Michał Andrzejak (3000 m i 3000 m 
przeszkody), A rtur Forszpaniak (800 m), Piotr Głowacz 
(dysk) oraz sztafeta męska 4x400 m.

Pod koniec lipca w  Szczecinie odbyta się Ogólno
polska Olimpiada Młodzieży. Z naszego liceum i klubu 
startowało 5 lekkoatletów. Mistrzynią Polski w  rzucie 
oszczepem została Kinga Łuczak z nowym rekordem 
życiowym -  51,43 m. Tęn wynik datby jej brązowy me
dal na Mistrzostwach Świata i jest zaledwie o ponad 
pół metra gorszy od rekordu Polski. Srebrny medal wy
walczy) Jakub Różański w  skoku wzwyż z wynikiem 
195 cm. Blisko podium był Zachariasz Dereziński, któ
ry w  skoku w  dal zająt 4 miejsce z wynikiem 6,94 m. 
w  finałowym konkursie trójskoku wywalczył 9 miejsce 
z rezultatem 13,85 m. Bardzo dobrze zaprezentował 
się sprinter Dawid Urbaniak, który w  finale B biegu na 
100 m zająt 2 miejsce. Ostatecznie uplasował się na
10 lokacie z wynikiem 11,06s. w  skoku w  dal wystąpił 
Mateusz Dach.

W  tym samym czasie co OOM odbywał się O limpij
ski Festiwal Młodzieży w  Belgradzie, w  którym udziat

brata Anna Jagaciak. Otrzymała ona honorowy tytu ł 
Mistrzyni Polski w  skoku w  dal i trójskoku.

Dla gimnazjalistów odbyły się zawody z cyklu Sam
sung Athletic Cup, które rozgrywały się w  ośmiu mia
stach w  Polsce. Zwycięzcy tych eliminacji spotykali się 
w  ogólnopolskim finale w  Warszawie. Wśród tych osób 
znalazł się Michał Idziak, gimnazjalista z Mosiny, który 
od dwóch lat trenuje w  Juvenii Puszczykowo z bardzo 
dobrymi rezultatami. Michat z dużą przewagą wygrał 
finałowe zawody Samsung Cup w  biegu na 1000 m 
i jako zwycięzca otrzymał nagrodę od sponsora.

Bardzo obiecująco.rozpoczyna się kariera Aleksan
dry Lis ze Szkoły Podstawowej nr 1 w  Puszczykowie, 
która obecnie jest najlepszą zawodniczką w  Wiel- 
kopolsce w  swojej kategorii wiekowej na dystansie 
600 m. Zwyciężyła w  wielkopolskiej edycji Czwartków 
Lekkoatletycznych.

Ponadto dużym sukcesem je s t udziat dwóch za
wodniczek w  Mistrzostwach Świata Juniorów M łod
szych, które odbyły się w  dniach 11-15 lipca w  cze
skiej Ostrawie, to  jednak nie jedyny konkurs o zasięgu 
światowym, w  którym wzięty udziat nasze reprezen
tantki. Wcześniej, pod koniec czerwca, Ania Jagaciak 
i Kinga Łuczak w  pięcioosobowej drużynie narodowej 
dziewcząt startowały w  światowym finale Pucharu 
Humberta w  Bordeaux. Zajęty 6 miejsce na 18 zespo
łów, a Ania indywidualnie zwyciężyła w  finale skoku 
w  dal, osiągając rekord życiowy -  6,14 m.

Ania Jagaciak znalazła się również w  reprezentacji 
Polski na Olimpijski Festiwal Młodzieży Europa w  Belgra
dzie. Zajęła tam 5 miejsce z wynikiem 5,89 m. a Joanna 
Ziółkowska

I Kursy tenisowe i Turnieje PTS Cup 2007
W  czasie minionych letnich wakacji Puszczykow

skie Towarzystwo Sportowe zorganizowało dla dzieci 
i młodzieży z Puszczykowa bezpłatne Kursy Tenisowe.

Zajęcia odbywały się na kortach ziemnych przy Szkole 
Podstawowej nr 2 w  dwóch dwutygodniowych cyklach 
od 09 do 20 lipca i od 13 do 24 sierpnia 2007 roku.

Łącznie w  kursach uczestniczyło ponad 90 młodych 
tenisistów i tenisistek. Zajęcia odbywały się w  kilku kate
goriach wiekowych: do 8,10,12,13 i do 16 lat. Dla więk
szości uczestników nie był to  jednak pierwszy kontakt 
z tenisem, ponieważ już wcześniej uczęszczali na zajęcia 
w  ramach programu „TENIS OPEN, czyli tenis dla każde
go", który był wspierany przez Urząd Miasta Puszczyko
wa i Puszczykowskie Towarzystwo Sportowe.

Początkujący, przez kilka godzin dziennie mieli 
możliwość nauki "pierwszych kroków", zapoznania 
się z uchwytami rakiet, poruszania po korcie, odpo
wiedniej koordynacji ruchowej, ustawiania i określa
nia punktu trafienia piłki, wreszcie grania przez siat
kę. Byty też gry sprawnościowe kształtujące motorykę, 
konkursy i zabawy ruchowe.

Starsi bardziej wtajemniczeni mogli doskonalić 
swoje umiejętności. By zweryfikować postępy i umie
jętności nabyte w  trakcie szkolenia po jego zakończe
niu przeprowadzono dla każdej kategorii wiekowej
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rozgrywki turniejowe. Najmłodsze grupy do 8 lat ry
walizowały w  grach i zabawach sportowych na korcie. 
Starsi grali na punkty. Mecze rozgrywano na polach 
do mini (kara serwisowe), midi i maxi tenisa.

Trzeba przyznać, że każdy z uczestników na swój 
sposób byt bohaterem turnieju. Rozterki małych za
wodników wcale nie muszą być gorsze od rozterek za
wodników ATP czy WTA. Były okrzyki radości, zaciśnię
te  mate piąstki, ale byty też i łzy porażki. Kto wie, może 
właśnie tu narodziła się przyszła gwiazda tenisa na 
miarę Roda Lavera, Steffi Graf, czy Rogera Federera?

Niezaprzeczalnie największe sukcesy odnieśli: Mar
ta Kraul, która dwukrotnie trium fowała w  kategorii do
12 lat dziewcząt, Agnieszka Gagat, która jak równy 
z równym grała w  kategorii dziewcząt i chłopców do
13 lat (zajęła II miejsce!). Największą rewelacją tur
nieju jest jednak Alina Heller, która zwyciężyła nie tyl
ko w  kategorii do 13 lat dziewcząt, ale także do 13 
lat chłopców pokonując po kolei wszystkich męskich 
rywali i aby osiągnąć ten imponujący wynik musiała 
zwyciężyć po kolei aż sześć meczy. Odebrała dwa pu
chary za dwa I miejsca!

Kursy i Turnieje w  całości zorganizował i przepro
wadził trener pan Darek Marek Preisler, który wzmac
niał tenisowego ducha. ■
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| Lato z kajakami odchodzi. Wei 2007

Od lat spotykam się z przyjaciółmi na wakacyjnych 
spływach kajakowych. Coraz więcej kłopotów sprawia 
wybranie atrakcyjnej rzeki dla spływowiczów, a że umie
jętności nasze są coraz większe to i wymagania także.

W  tym roku na XIII Spływ Bractwa Złamanego Wiosła 
udaliśmy się na mało znaną rzekę na Pojezierzu Brodni
ckim, lewy dopływ Drwęcy -WEL. Brak opisów, przewod
ników jeszcze bardziej potęgował nasze zainteresowanie 
tą rzeką. Letnia przygoda zaczęła się w  dniu zakończenia 
szkoły (to stała data urlopu ojców z dziećmi).

Już w  pierwszym dniu rzeka okazała się bardzo 
wymagająca, a niski stan wody zmusił nas do duże
go wysiłku i częstego burłaczenia, przeciągania kaja
ków przez mielizny. Następne dni jednak wynagrodziły 
nam trud i sprawiły wiele przyjemności w  wiosłowaniu. 
Wszyscy czekaliśmy na „Piekiełko" (rezerwat przyrody), 
a według opowieści innych kajakarzy, miał to  być praw
dziwy sprawdzian naszych umiejętności kajakarskich.

Po uroczym biwaku na łące, dzień rozpoczęliśmy 
od „przenoski" (zniszczony młyn w  miejscowości Cheł- 
sty) i już tutaj rzeka zdecydowanie przyspieszyła, jakby 
nabrała charakteru rzeki górskiej. Do „Piekiełka" już kil
ka bystrzy i rzeczywiście nazwa jest adekwatna do tego 
co zobaczyliśmy. Bardzo szybki prąd, poprzewracane 
w  poprzek rzeki drzewa, wystające g ła z y -to  prawdziwy 
„górski" odcinek Weli. Co bardziej zapobiegliwi kajaka
rze, ten trudny odcinek pokonywali brodząc w  wodzie 
i wodując kajak na cumce. Jednak większość śmiałków 
chciała sprawdzić swoje umiejętności. Okazało się, że 
nawet najwytrawniejsi, nie ustrzegli się błędów i zaliczyli 
wywrotki a niektóre załogi nawet po kilka.

Dla pięknej, dzikiej przyrody i niezapomnianych 
wrażeń, warto było się wybrać na tą 10-dniową im
prezę. Spływ rozpoczęliśmy nad Jez. Dąbrowa Mała, 
a skończyliśmy w  Nowym Mieście Lubawskim (miasto 
leży nad Drwęcą). W ciągu 8 dni wiosłowania pokona
liśmy ponad 100 km szlaku kajakowego.

Dobrzyca 2007
Tegoroczny spływ Dobrzycą dla załóg mieszanych 

był kontynuacją ubiegłorocznych zmagań z tą rzeką. 
Powróciliśmy do naszej ulubionej bazy w  Głowaczo- 
wie z ośrodkiem „Nad Piławą", który należy do wyróż
niających się obiektów rekreacyjnych na tym terenie.

Spływ kajakowy rozpoczęliśmy w  miejscowości Os
trowiec przy sprzyjającej pogodzie. Rzeka dostarczała 
nam zmiennych wrażeń. Raz pozwalała na chwilowe, 
bezstresowe towarzyskie platformy, by za moment 
zmusić załogi do wytężonego wysiłku i skupienia.

Powtarzające się przeszkody dla jednych były atrak
cją, dla innych próbą sit.

Wszystkie trudy zostały wynagrodzone w  ostatnim 
dniu spływu, kiedy to przemierzaliśmy wyjątkowy odci
nek, który w  oprawie bujnej, wodnej przyrody, jest miej
scem łączenia się trzech rzek: Dobrzycy, Piławy i Gwdy.

Powroty do bazy bynajmniej nie były okazją do wy
poczynku. Wszyscy uczestnicy wzięli udział w  turnieju 
tenisowym miksta, jednak najwięcej emocji dostarczyli 
ci, którzy rakietę tenisowa ostatni raz trzymali w  ręce
10 lat temu. Pary dobierano na zasadzie kontrastu 
umiejętności co dało nieprzewidywalne konfiguracje.

Pobyt zakończyliśmy konkursem na drobne limery
ki dotyczące sportowej aktywności grupy. Wybierając 
aktywną forma spędzania wolnego czasu, oddawali
śmy się też pływaniu, jeździe na rowerze, nie zabra
kło też śpiewu i tańca. Zapraszam do galerii zdjęć na 
stronie www.ptspuszczykowo.pl. Z kajakowym po
zdrowieniem ■ Piotr Guziatek

www. puszczykowo. pl ECHO PUSZCZYKOWA E H

http://www.ptspuszczykowo.pl


Z POWIATU

g Powiat z dobrym smakiem________________________ 1
W  ramach I Ogólnopolskiego Festiwalu Dobrego Smaku, odbywającego 

się w  dniach 1 4 - 1 5  sierpnia br., mieszkańcy miasta i powiatu poznańskie
go mieli okazję smakowania specjałów wielkopolskiej kuchni, posłuchania 
doskonalej muzyki i skosztowania wybornych trunków. Głównym punktem 
pierwszego dnia festiwalu był konkurs na „Najlepszą Nalewkę 2007." Ocenie 
poddano alkohole produkowane wyłącznie domowymi sposobami -  nieprze- 
znaczone do komercyjnej sprzedaży. Przed Kapitułą Dobrego Smaku stanęło 
nie lada wyzwanie -  wybranie najlepszego trunku spośród 62 zgłoszonych 
do rywalizacji. Degustujący, wśród których byli m.in. Hanna Banaszak, Iwa 
Trifonowa, Stanisław Sojka, Piotr Bikont i Jan Babczyszyn, przyznali nagrodę 
specjalną Jana Grabkowskiego, Starosty Poznańskiego, dla twórcy najlepszej 
nalewki z powiatu. Uznanie zdobył „Dziki koń. Pigwa", specjał przygotowany 
przez Adama Ruszkowskiego z Lubonia. W nagrodę zwycięzca pojedzie na 
Węgry, gdzie spróbuje m.in. wybornych w in tamtejszej produkcji. Kapituła 
doceniła smak, zapach i wygląd nalewki, która w  konkursie głównym ustąpiła 
jedynie „Nalewce Żurawinowej", przygotowanej przez Janusza Lakomca.

Pierwsza edycja imprezy okazała się nie tylko sukcesem artystycznym 
i towarzyskim. Tłumy odwiedziły stoiska licznych wystawców, którzy pre
zentowali swoje produkty i wyroby rękodzieła. Uwagę przybyłych zwróciło 
szczególnie stoisko Muzeum Rolnictwa i Przemysłu Rolno -  Spożywczego 
ze Szreniawy. Można tam było spróbować swoich sił, obsługując dawne 
gospodarskie urządzenia. Kulinarne tajemnice zdradzili mistrzowie dobrego 
smaku. Na oczach publiczności przygotowywano apetyczne potrawy, który
mi, po zakończeniu pokazu, częstowano zwiedzających.

W  namiocie powiatu poznańskiego polecano turystyczne atrakcje podpo
znańskich gmin -  miejsca noclegowe i trasy rowerowe, budzące szczególne 
zainteresowanie w  czasie wakacji. Współpraca powiatu poznańskiego przy 
organizacji imprezy stworzyła okazję do zaprezentowania miejsc wartych 
odwiedzenia, interesujących i atrakcyjnych pod względem turystycznym, 
słowem -  miejsc w  dobrym smaku. Wieczorem na scenie wystąpili muzycy 
z Dixie Company, Retro Jazz Quartet, Max Klezmer Band, Trio Taklamakan, 
a także Przemysław Hałuszczak, Ewa Nawrot i Mike Edwards. □

Katarzyna Strzyż
Wydział Promocji, Kultury i Współpracy z Zagranicą

| Stypendia Rady Powiatu Poznańskiego dla uczniów
Powiat Poznański informuje, że w  ramach „Powiatowego programu wspie

rania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży oraz wyrównywania szans 
edukacyjnych dzieci i młodzieży" do końca września 2007 r. uczniowie mogą 
składać wnioski o przyznanie Stypendium Rady Powiatu Poznańskiego.

O stypendium mogą się ubiegać uczniowie szkół ponadgimnazjalnych 
kończących się maturą, prowadzonych przez Powiat Poznański. Warunkiem 
koniecznym do otrzymywania stypendium jest uzyskanie średniej ocen w  po
przednim roku nauki w  szkole ponadgimnazjalnej, równej co najmniej 5, 0.

Wnioski zgodne z odpowiednim  wzorem składane są do dyrektora szkoły 
do 30 września 2007 r. Stypendium Rady Powiatu Poznańskiego przyznawa
ne jest na okres roku szkolnego, liczonego od września do końca czerwca 
(10 miesięcy), w  kwocie 200 zł miesięcznie.
Więcej informacji:

Uchwała Nr XXXII/309/II/2005 Rady Powiatu Poznańskiego z dnia
27 września 2005 r.

Wydział Edukacji Starostwa Powiatowego w  Poznaniu tel. (061) 8410 754 ■
Piotr Pietryga 

Wydział Edukacji

Adam Ruszkowski -  najlepsza nalew
ka z powiatu.
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| Nagroda Starosty Poznańskiego
Powiat poznański wspiera i motywuje uczniów do rozwijania swoich 

uzdolnień poprzez przyznawanie Nagrody Starosty Poznańskiego. 0  nagro
dę mogą ubiegać się uczniowie szkót ponadgimnazjalnych prowadzonych 
przez powiat poznański, którzy w  poprzednim semestrze klasy ponadgim- 
nazjalnej wykazali się wybitnymi osiągnięciami w  dziedzinie naukowej, spor
towej, działalności społecznej, kulturalnej lub innej -  w  szczególności laure
aci konkursów i olimpiad szczebla krajowego i międzynarodowego.

Z wnioskiem o Nagrodę Starosty Poznańskiego mogą wystąpić: zainte
resowani uczniowie, wychowawcy, dyrektorzy, organizacje szkolne i spo
łeczne. Wnioski zgodne z odpowiednim  wzorem składane są do dyrektora 
szkoły do końca semestru, w  którym uczeń dokonał wybitnego osiągnięcia 
(nie później jednak, niz do końca semestru następnego).

Zarząd Powiatu Poznańskiego rozpatruje wnioski i decyduje o przyznaniu 
nagrody oraz określa jej wysokość i formę.
Więcej informacji:

Uchwała Nr XXXI1/309/11/2005 Rady Powiatu Poznańskiego z dnia
27 września 2005 r.

Wydział Edukacji Starostwa Powiatowego w  Poznaniu tel. (061) 8410 754 E
Piotr Pietryga

| Konkurs fotograficzny
Wydział Edukacji

„Powiat z perspektywy"
Zakończył się konkurs fotograficzny „Powiat z perspektywy. Zadaniem 

uczestników było wykonanie zdjęć wizerunkowych, prezentujących najbar
dziej interesujące miejsca i obiekty na terenie siedemnastu gmin powiatu 
poznańskiego. Każdy z zainteresowanych mógł przestać maksymalnie do 
trzech zdjęć spełniających wymogi regulaminu.

Jury wskładzie: Marian Furmaniak-artysta fotograf, PrzewodniczącyJury, 
Sławomir Seidler -  fotoreporter Głosu Wielkopolskiego, Lila Lada -  portal 
Tutej.pl, Tomasz M orawski-Dyrektor Wydziału Promocji, Kultury i Współpracy 
z Zagranicą Starostwa Powiatowego w  Poznaniu postanowiło uhonorować 
wyróżnieniami zdjęcia:

„Popłyńmy..." - Eweliny Kaźmierczak z Puszczykowa. Fotografia przed
stawia nadwarciański krajobraz z kościółkiem w  Rogaliku w  tle. Została do
ceniona ze względu na harmonijną kompozycję, nastrojowe i barwne przed
stawienie krajobrazu dorzecza Warty. Autorka uchwyciła piękno przyrody i 
wykazała się dużą wrażliwością na światło i kolor.

„Cisza, ja i czas" Macieja Sobczyka ze Swarzędza. Zdjęcie przedstawia 
pomost nad Jeziorem Swarzędzkim. Zostało docenione ze względu na 
oszczędną form ę i kolorystykę, a jednocześnie bogactwo wrażeń i nastrój, 
jaki towarzyszy prezentacji. Fotografia w  niezwykły sposób przedstawia pej
zaż, intryguje spokojem i prostotą.

„Sokół" Anny Chlond z Poznania prezentujące Gminny Ośrodek Kultury „Sokół" 
w  Czerwonaku. Jury postanowiło docenić zdjęcie ze wglądu na dobre wyczucie 
kompozycji i grę światła wydobywającego najciekawsze detale architektoniczne 
budowli Ośrodka Kultury w  Czerwonaku. Autorka zwróciła uwagę na motyw koła 
dominującego w  bryle budynku, mającego odpowiednik w  herbie gminy.

Decyzja Komisji konkursowej o nieprzyznaniu I nagrody podyktowana była 
niedostatecznym zrealizowaniem przez uczestników założeń konkursu. Nade
słane zdjęcia nie łączyły w  oczekiwanym stopniu walorów artystycznych z wy
maganiami dotyczącymi prezentacji charakterystycznych i niebudzących wątpli
wości w  zakresie pochodzenia obiektów i miejsc w  powiecie poznańskim.

Uroczystość wręczenia wyróżnień odbyła się 28 sierpnia w  Starostwie 
Powiatowym w  Poznaniu. Wyróżnieni otrzymali nagrody w  postaci sprzętu 
elektronicznego i albumów przybliżających historię najciekawszych zakąt
ków powiatu poznańskiego. ■

Maciej Sobczyk odbiera dyplom 
i nagrodę
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| Kronika policyjna 20.08 -  14.09
■  20.08. Podczas tzw. prywat
ki w  domu mieszkańca Puszczykowa 
doszto do kradzieży aparatu fotogra
ficznego marki Sony. Pokrzywdzonym 
okazat się jeden z licznych uczestników 
zabawy. Aktualnie Policja sprawdza, 
który z młodych uczestników prywatki 
mógt mieć związek z kradziezą mienia. 

Wartość strat oszacowano na kwotę 700 zf.
25.08. Okofo godziny 23.45 dzięki postawie 
mieszkańców Puszczykowa zatrzymano mtode- 
go mężczyznę -  mieszkańca Puszczykowa, któ
ry wspólnie z innymi młodymi osobami dokonał 
uszkodzenia lustra drogowego znajdującego się 
przy ul. Ratajskiego. Aktualnie trwa w  powyższej 
sprawie postępowanie. Zatrzymany jest nieletni 
dlatego też sprawa trafi do Sądu Rejonowego Wy
dział Rodzinny i Nieletnich.
28.08. Do kolejnej kradzieży sklepowej do
szło w  sklepie Arturo. Czujna obsługa zatrzymała 
sprawcę kradzieży półlitrowej butelki wódki o war
tości 17,99 zł. Sprawca, którym okazał się bezdom
ny przebywający na terenie Puszczykowa, został 
przekazany Policji. Wyczerpanie znamion i warun
ków umożliwiło policjantom z Puszczykowa dowie
zienie sprawcy przed Sąd w  Poznaniu celem rozpa
trzenia sprawy w  trybie przyspieszonym.
01.09. Około godziny 20.15 w  bezpośrednim 
pościgu dokonano zatrzymania sprawców rozboju 
- 2  mieszkańców Puszczykowa, którzy pobili młode

go mężczyznę również mieszkańca naszego miasta 
a następnie zabrali mu telefon komórkowy. Skra
dziony telefon powrócił do właściciela a sprawcami 
zajmie się Sąd Rodzinny oraz Sąd Grodzki. To już 
kolejny rozbój na terenie Puszczykowa, w  którym 
tutejsza Policja przedstawia zarzuty i doprowadza 
sprawców przed oblicze prokuratora i sądu. 
Przestępstwo rozboju jest przestępstwem bardzo po
ważnym, grozi za nie kara od 2 do 12 lat pozbawienia 
wolności. W  tym miejscu należy zaapelować do mło
dych ludzi, aby dwa razy pomyśleli, zanim dokonają 
czynu, który może diametralnie zmienić ich życie.
04.09. W  godzinach nocnych dokonano w ła
mania do perfumerii przy ul. Poznańskiej, spraw
cy ukradli kosmetyki o wartości około 10.000 zł.
05.09. Około godziny 17:45 podczas wykony
wania prac remontowych budynku mieszkalnego 
przy ul. Sobieskiego, spowodowano przecięcie 
gazociągu doprowadzającego gaz do posesji 
w  wyniku czego doszło do zapalenia się gazu. 
Jedna z osób wykonujących prace remontowe 
uległa poparzeniu i została przewieziona do szpi
tala. Aktualnie prowadzone jest śledztwo w  spra
wie sprowadzenia niebezpieczeństwa dla życia 
i zdrowia oraz mienia.
W  okresie od 14.08. do 14.09.2007 r. funkcjo
nariusze przeprowadzili 71 interwencji, nałożono 
23 mandaty za wykroczenia drogowe na kwotę 
3.850 zł oraz 2 mandaty za spożywanie alkoholu 
w  miejscach publicznych po 100 zł każdy. ■ Ko
mendant KP Puszczykowo, nadkom. Stawomir Kaczmarek

| Z działalności Straży Miejskiej - 10 08 -  13.09 2007
Przeprowadzono 84 interwencje. 
Wylegitymowano 78 osób.
Nałożono 81 mandatów karnych na łączną kwotę 
10730 złotych (w tym za: wykroczenia drogowe, 
porządkowe, niedopilnowanie zwierząt). 
Udzielono 46 pouczeń.
Przeprowadzono 2 kontrole fotoradarowe (ul. Nad
warciańska, ul. Dworcowa), ujawniono 19 wykro
czeń dotyczących przekroczenia prędkości oraz wsz
częto postępowania w  celu ukarania sprawców. 
Założono 6 blokad na koła pojazdów w  związku 
z niewłaściwym parkowaniem.
Podjęto 14 interwencji dotyczących zwierząt i owa
dów; 6 psów schwytano i przekazano do schroni
ska w  „Eko-Rondo".
W  jednym przypadku sprawdzono warunki bytowe psa. 
Skontrolowano stan oświetlenia ulic -  uwagi prze
kazano do „ENEA".
W 9 przypadkach zabezpieczono miejsca awarii. 
47 razy udzielono asysty i pomocy w  realizacji 
spraw innych referatów Urzędu i Biura Rady Mia

sta (m.in. wizje lokalne, kontrole finansowe, do
ręczenia korespondencji oraz obwieszczenia Biura 
Rady Miasta i UM).
Przeprowadzono wspólną kontrolę z Państwową Stra
żą Pożarną obiektu pod kątem zabezpieczeń p. poż. 
Dwukrotnie prowadzono działania na prośbę Wojewódz
kiego Zespołu Zarządzania Kryzysowego w  Poznaniu.
41 razy zlokalizowano różne usterki, w  tym czterokrot
nie skontrolowano miejsca zbierania się wody po opa
dach, przekazując dyspozycje właściwym służbom. 
Czterokrotnie konwojowano dokumenty. 
Codziennie przeprowadzano kontrole w  rejonie skle
pów z alkoholem pod kątem osób spożywających al
kohol -  rażących nieprawidłowości nie stwierdzono. 
M onitorowano miejsca do których często podrzu
cane są śmieci -  przekazując dyspozycje właści
wym służbom.
Przeprowadzono 2 wspólne służby z Policją. 
Zabezpieczono dwie imprezy plenerowe. 
Wykonano codzienne patrole rowerowe miasta. ■ 
Sporządził: p.o. komendanta Robert Raczyński
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| Sprostowanie_______________________________ i
W  sierpniowym numerze „Echa Puszczykowa" ukazał się artykuł Wspomnienie o Wiesławie Deptule. Nieste

ty w  tekście wkradł się błąd -  pożegnanie Pana Wiesława Deptuły na Puszczykowskim cmentarzu miało miejsce
10 sierpnia, a nie jak podano w  artykule 10 września. Za pomyłkę bardzo przepraszamy. ■ (o.-ks)

| Problem reklam w  Echu Puszczykowa______________
W związku z wieloma zapytaniami dlaczego na 

łamach „Echa Puszczykowa" nie są umieszczane re
klamy informujemy, że Regionalna izba Obrachunko
wa w  kontroli przeprowadzonej w  końcu roku 2005 
wskazała, że pobieranie opłat za reklamy jest nie
zgodne z prawem. Nie chcieliśmy utrzymywać fikcji 
stworzonej w  poprzednim okresie zarządzania, w  któ
rej nie mogąc pobierać formalnie opłaty sugerowa
no „dobrow olny" datek na rzecz miasta w  określonej

I Amatorska liga Siatkówki .
Od października startuje w  Luboniu przy wspar

ciu Urzędu Miasta Luboń Amatorska Liga Siatkówki. 
Rozgrywki będą prowadzone raz w  miesiącu (sobota) 
w  okresie październik -  czerwiec w  sali gimnastycznej 
SP 2. Celem utworzenia ligi jest popularyzacja siatkówki 
oraz rozwój sportu na terenie miasta i okolic. Organiza
torzy kładą nacisk na dobrą zabawę w  dobrym towarzy
stwie, stąd zaproszenie dla mieszkańców Puszczykowa. 
Szczególnie zachęcamy do tworzenia zespołów mie
szanych. Regulamin dostępny jest na stronie interneto
wej www.lubon.pl (zakładka Sport i rekreacja). Przed
stawicieli zespołów i chętnych do uczestnictwa w  lidze 
prosimy o kontakt z organizatorem: Michał Dolski (tel. 
698841858) lub Artur Nawrot (tel.698388089). Zapra
szamy do wspólnej zabawy. ■

Ze sportowym pozdrowieniem organizatorzy 
Michał Dolski i Artur Nawrot

I Badania profilaktyczne
Badania zostaną przeprowadzone w  okresie od 

1 października 2007 do 30 listopada 2007 r.
Badania USG tarczycy będą wykonywane u kobiet od

25 roku życia (od rocznika 1981), RTG klatki piersiowej 
u mężczyzn od 40 roku żyda (od rocznika1966), za
mieszkali w  Puszczykowie (na stałe i czasowo). Spraw
dzenie danych na podstawie dowodu osobistego lub 
potwierdzeniu zameldowania na pobyt czasowy.

RTG klatki piersiowej będą wykonywane od ponie
działku do piątku w  godz. od 8:00 do 18:00 -  termin 
zostanie określony po wcześniejszym zarejestrowaniu.

USG ta rczycy-te rm in  i godzina zostanie określona 
po wcześniejszym zarejestrowaniu.

Zapisy na badania przyjmowane będą telefonicznie 
pod numerem telefonu: RTG klatki piersiowej tel: 0-61 
89 84 023 - Rejestracja Zakładu Diagnostyki Obrazowej 
od godz.8:00 do 14:00. USG tarczycy tel: 0-61 89 84 
213 - Pracownia USG od godz. 8:00 do 9:00 oraz od 
12:00 do 13:30 lub osobiście w  szpitalu.

W  przypadku dużej liczby chętnych do badań decy
duje kolejność zgłoszeń. ■ Liliana Gintrowicz

www.puszczykowo.pl _____________________

kwocie. W  tej sprawie zresztą mieliśmy interwencję 
mieszkańca, który życzył sobie umieszczenia jego re
klamy za darmo, ponieważ ma do tego prawo. Echo 
Puszczykowa nie jest wydawnictwem komercyjnym 
i rzeczywiście w  sytuacji roszczeń mieszkańców po
winno umieszczać reklamy bezpłatnie. Zdecydowanie 
nie stać budżetu na taki wydatek a w  gazecie zabrakłoby 
miejsca na część informacji z życia miasta. ■ (o.-md)

I Co? gdzie kiedy??_____ ,
I  15.09-30.09.2007 Wystawa autorska Agaty 

Różańskiej w  Galerii Nastroje Wnętrz, ul. Poznańska
■  27.09.2007 w  kolejne czwartki godz. 18:00 

Puszczykowska Jesień Kulturalna -  Salon Arty
styczny, Pałac Ślubów

I  01.10.07 godz. 18:00 Otwarcie wystawy obra
zów olejnych Wojciecha Rynkowskiego -  Biblioteka 
Miejska w  Puszczykowie 

I  05.10.07 godz. Wernisaż instalacji -  Jana Ber
dyszaka w  Galerii Miejskiej w  Mosinie -  Dom Kul
tury w  Mosinie 

I  13.10.07 IV Rowerowy Piknikjedynki-Zakole Warty 
I  13.10.07 godz. 9:00 „Herkules 2007" Rajd 

pieszo-rowerowy organizator Centrum Rozwoju 
Kultury fizycznej „Akwen" w  Czerwonaku 

I  07.10.07 godz. 11:45 Lusowskie Poranki Mu
zyczne -  Kościół w  Lusowie 

I  12.10.07 II Powiatowy Przegląd Rzeźbiarski 
Mosina 2007 -  Miejski Ośrodek Kultury

■  19.10.07 o godz. 10:30 odbędzie się Uroczy
stość ślubowania uczniów klas pierwszych -  szko
ła Podstawowa nr 1 w  Puszczykowie

I  27.10.07 Bal nad Balami -  Miejski Ośrodek Kul
tury w  Mosinie

Telefony alarmowe
Policja w  Puszczykowie - Komisariat 061 8133 193 

Sytuacje wymagające natychmiastowej interwencji 
0 602 430 098 

Telefon dyżurny Straży Miejskiej 0 692 458 534

ZGONY
<*30.03.1940 Stanisława Tuliszka t  16.08.2007
*09.11.1942 Halina Szymanowicz +  19.08.2007
*  18.11.1945 Leszek Tomasz Bzdęga t  02.09.2007
*05.03.1925 Witold Rafałowicz +  07.09.2007
*07.05.1946 Wanda Stanisława Czajka t  08.09.2007
*09.10.1925 Teresa Janina Pniewska 1  10.09.2007

ECHO PUSZCZYKOWA

http://www.lubon.pl
http://www.puszczykowo.pl


erdecznie zapraszamy 
w każdy czwartek, o godz. 18:00

W  programie: 
wystawy, koncerty, spotkania autorskie

najbliższy czwartek 27.09.2007  
Krystyna hiiłobędzku wieczór poetycki


